
Okres  sprawozdawczy od 26 września   2016  
do 24 października 2016 roku

Na  sesji w dniu 26 września 2016 roku  podjęto 12 uchwał , które zostały
wdrożone do realizacji. Jedna z nich zostanie dzisiaj uchylona w całości, a w
jej miejsce został przygotowany nowy projekt..

W okresie sprawozdawczym wydałam 11 zarządzeń, które dotyczyły:
– zmian w budżecie gminy na 2016 rok,
– powołania  komisji  przetargowej  do  oceny  i  spełniania  przez

wykonawców  warunków  udziału  w  postępowaniu  o  udzielenie
zamówienia publicznego oraz badania i oceny ofert ( dot. Przebudowy
drogi wewnętrznej na osiedlu mieszkaniowym w Janowcu Kościelnym ,
oraz  zmianę  nawierzchni  drogi  gminnej  w  miejscowości  Waśniewo-
Gwoździe),

– w/s zasad wydawania i  rejestrowania upoważnień i pełnomocnictw w
Urzędzie Gminy Janowiec Kościelny,

– w/s  zasad opracowania  aktów prawnych wydawanych przez  Wójta  i
Radę Gminy,

– zmieniające  zarządzenie  w  sprawie  powołania  Komisji  Likwidacyjnej
składników majątku ruchomego w Urzędzie Gminy Janowiec Kościelny
oraz regulaminu jej działania,

– ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do zbycia ( dotyczy
budynku wielorodzinnego w Napierkach Nr 52 lokal mieszkalny 3),

– wyznaczenia podmiotów obowiązanych do przyjęcia skazanych w celu
wykonywania  kary  ograniczenia  wolności  oraz  prac  społecznie
użytecznych.

Najważniejsze wydarzenia w okresie sprawozdawczym:
– 27 września odbyło się otwarcie ofert w dwóch przetargach, na:

-  Przebudowę  drogi  wewnętrznej  na  osiedlu  mieszkaniowym  w
Janowcu Kościelnym  wartość szacunkowa robót: 606 305,71 zł.
Najkorzystniejszą  ofertę  złożyła  firma  SKANSKA  S.A.z  siedzibą  w
Warszawie, wartość oferty: 408 481,63 zł i 5 lat gwarancji,

-  Zmianę  nawierzchni  drogi  gminnej  Nr  191031  N  w  miejscowości
Waśniewo-Gwoździe, wartość szacunkowa robót : 205 143,68 zł.
Nakorzystniejszą ofertę złożyła firma PRDI S.A. z  siedzibą w Mławie,
wartość oferty: 119 530,11 zł i 5 lat gwarancji.

Po przeprowadzeniu oceny formalnej ofert w w/w postępowaniach, w
dniu 17 października podpisano umowy na wykonanie zadań z firmami,



które  złożyły  najkorzystniejsze  oferty.  W  tym  samym  dniu  nastąpiło
przekazanie  placów  budowy.  Obecnie  trwają  roboty  budowlane  na
osiedlu mieszkaniowym w Janowcu Kościelnym.

– 27 września ustaliliśmy, że roboty w miejscowości Szczepkowo Borowe
rozpoczniemy jeszcze  w  tym  roku,  I-wszy  etap,który  zakończymy w
kwietniu 2017 roku. Natomiast II etap zakończymy w grudniu 2017 roku.
Roboty na drodze w Napierkach planujemy rozpocząć w kwietniu 2017
roku i zakończyć w listopadzie 2017r., natomiast II etap zakończyć w
czerwcu  2018  roku.  Z  taką  propozycją  wystąpiliśmy  do  Urzędu
Marszałkowskiego  i  czekamy  na  akceptację  przedstawionych
propozycji.

– 28 września wpłynęło do Urzędu Postanowienie Starosty Nidzickiego w
sprawie  uzgodnienia  zezwolenia  dla  PKS  w  Mławie  S.A.  na
wykonywanie  przewozów  regularnych  w  krajowym  transporcie
drogowym  osób  na  linii  komunikacyjnej  relacji  Nidzica-Szczepkowo
Borowe. Jest to dobry sygnał, iż nasz wniosek o uruchomienie PKS na
trasie Szczepkowo Borowe – Nidzica zostanie pozytywnie rozpatrzony.

– 29  września  zakończono  kontrolę  finansową  w  szkołach,  którą
przeprowadziły Panie:
Skarbnik  Gminy   i  Sekretarz  Gminy.  Kontrole  zakończyły  się
protokołem,  w  którym  dokładnie  opisano  drobne  usterki.  Nie
stwierdzono natomiast żadnych nadużyć czy niegospodarności.

– 1  października  2016  roku  Ekologiczny  Związek  Gmin
„Działdowszczyzna”  ogłosił  przetarg  na  odbiór  i  transport  odpadów
komunalnych z terenu Gminy Janowiec Kościelny na lata 2017-2019.
Sposób  i  częstotliwość  odbierania  odpadów z  terenu  naszej  Gminy
pozostaną bez zmian przez kolejne 3 lata.

– 6  października  po  44  latach  pracy  w  Urzędzie  Gminy  Janowiec
Kościelny,  a ogólnym 46-letnim stażem pracy,  odszedł  na emeryturę
Pan  Stanisław  Wrzeszczyński  ,  który  realizował  zadania  z  zakresu
budownictwa,  gospodarki  komunalnej,  ochrony środowiska.  Przez 32
lata pełnił funkcję Kierownika Referatu. Pracował pod rządami  pięciu
wójtów (naczelników). To prawdopodobnie najdłużej pracujący urzędnik
w  całej  administracji  gminy.  Pod  Jego  kierownictwem  wybudowano
wiele  bardzo  ważnych  inwestycji  dla  rozwoju  gminy  i  życia
mieszkańców.  Są  to  wodociągi,  oczyszczalnie  ścieków,  hydrofornie,
budowa  i  rozbudowa  szkół  oraz  budynku  administracyjnego  Urzędu
Gminy, Dom Strażaka, świetlice wiejskie, drogi, chodniki i  parkingi,  a
także  budynki  mieszkalne,  chlewnie,  obory,  stodoły  itp.  u  osób



fizycznych.
Czas pracy kolegi  Stanisława był  długi  i  bardzo owocny.  Inwestycje,
które powstały z Jego udziałem pozostaną i zawsze będą przypominać
okres  Jego  zatrudnienia.  44  lata,  to  kawał  historii  Gminy  Janowiec
Kościelny, dlatego sądzę, że Stanisław Wrzeszczyński na trwałe wpisze
się  w  kroniki  tej  Gminy,  jako  legenda  janowieckiej  administracji
samorządowej, również jako wielki pasjonat naszej małej Ojczyzny.
W  imieniu  współpracowników  i  Samorządu  Gminy  przekazałam
serdeczne podziękowania za całokształt pracy i uznania za  wieloletnią
służbę  na  rzecz  rozwoju  społeczno-gospodarczego  Gminy  oraz
najlepsze życzenia na nowy etap życia nazwany emeryturą. Jeszcze
raz  dziękujemy  koledze  Stanisławowi  za  lata  współpracy,  życząc
zdrowia i pomyślności w życiu osobistym i rodzinnym.

– 10 października firma Eco PV Energy z Warszawy złożyła wniosek o
wydanie  decyzji  o  środowiskowych  uwarunkowaniach  dla  inwestycji
polegającej  na  budowie  instalacji  fotowoltaicznej  Piotrkowo  wraz  z
infrastrukturą  towarzyszącą  o  mocy  zainstalowanej  do  2,5  MWp
zlokalizowanej na działkach o nr ewid. 112/1 i 112/2 w obrębie geod.
Piotrkowo  gm.  Janowiec  Kościelny.  Celem  projektowanej  instalacji
będzie  produkcja  energii  elektrycznej  i  wprowadzenie  jej  do  sieci
elektroenergetycznej.  Całkowita  powierzchnia  zajęta  pod  elektrownie
uwzględniając  odstępy  pomiędzy  konstrukcjami  wsporczymi,
utwardzone ścieżki technologiczne wraz z infrastrukturą towarzyszącą
będzie wynosiła do ok. 4,2 ha. 

– 10  października  uczestniczyłam  w  posiedzeniu  Zarządu  Oddziału
Powiatowego Związku OSP, na którym podsumowano zjazdy gminne
na  terenie  powiatu.  Następnie  ustalono  termin  zjazdu  Oddziału
Powiatowego na dzień 17 listopada, godz.18.oo w Gminie Janowo. W
trakcie  posiedzenia  omówiono  też  zasady  realizacji  dotacji  dla
jednostek OSP z Komendy Głównej PSP oraz Komendant Powiatowy
PSP w Nidzicy złożył informację w zakresie ochrony p.poż.na terenie
powiatu.  Spotkanie  Opłatkowe  w  Zimnej  Wodzie  odbędzie  się  17
grudnia o godz.16.oo.
Gmina  Janowiec  Kościelny  otrzyma  dotację  w  kwocie  25  180,00,  z
przeznaczeniem dla OSP:
Szczepkowo Borowe – 7.500,00 zł
Nowa Wieś Wielka – 17 680,00 zł.

– 11 października złożony został  wniosek o płatność do WFOŚiGW w
Olsztynie w ramach zadania: usuwanie wyrobów zawierających azbest
z  terenu  Gminy  Janowiec  Kościelny.  Koszt  zadania  9.803,99  zł,
dofinansowanie 8.327,19 zł,



– 11 października Sekretarz Gminy Pani Zofia Wielgus uczestniczyła w
Walnym Zebraniu Członków Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania
„Brama Mazurskiej Krainy”. W trakcie posiedzenia podjęto 10 uchwał, a
wśród  nich  uchwałę  zatwierdzającą  procedurę  oceny  i  wyboru
grantobiorców projektów granatowych realizowanych w ramach LSR na
lata 2014-2020 oraz w sprawie zatwierdzenia procedury oceny i wyboru
operacji.
Pierwsze nabory ogłoszone będą w listopadzie i grudniu br. Z funkcji
członka Rady LGD przyjęto rezygnację przedstawiciela naszej gminy
Pana Jacka Zielińskiego. Na Jego miejsce powołano Panią Agnieszkę
Podowską.  Dziękujemy  Panu   Jackowi  za  działania  na  rzecz
Stowarzyszenia  LGD  „Brama  Mazurskiej  Krainy”  i  Gminy  Janowiec
Kościelny,  a  Pani  Agnieszce  gratulujemy  i  życzymy  pomyślności  w
realizacji przyjętych zadań w związku z nową funkcją.

– 12 października uczestniczyłam w pasowaniu uczniów klasy I w Szkole
Podstawowej  w  Waśniewie-Grabowie,  Dziesięcioro  pierwszaków
bardzo  pięknie  zaprezentowało  swoją  znajomość  z  zakresu  praw  i
obowiązków uczniów. Było to piękne spotkanie integracyjne uczniów,
nauczycieli  i rodziców W trakcie uroczystości przekazałam w imieniu
Samorządu Gminnego i własnym serdeczne życzenia i podziękowania
dla Społeczności Szkolnej z okazji Dnia Edukacji Narodowej.

– 12 października uczestniczyłam też w posiedzeniu  Powiatowej  Rady
Zatrudnienia.  W trakcie  posiedzenia  zostały  zaopiniowane zmiany w
podziale środków Funduszu Pracy i planie szkoleń na 2016rok. Zostały
też przedstawione rezultaty zakończonych projektów, które realizował
PUP w zakresie aktywizacji osób młodych pozostających bez pracy.

– 13 października ogłoszono wykazy nieruchomości przeznaczonych do
zbycia:
-  lokal  mieszkalny  Nr  3  położony  na  poddaszu  w  budynku
wielorodzinnym Nr 52 w miejscowości Napierki, działka Nr 499/2 o pow.
0,0854  ha,  cena  lokalu  11.530,00  zł  (sprzedaż  lokalu  na  rzecz
najemcy),
-  nieruchomość niezabudowana położona w miejscowości  Powierż  o
pow. 755 m kw, oznaczoną w ewidencji gruntów Nr działek 98/6, 98/14,
cena  wywoławcza  6.800,00  zł  –  przetarg  zostanie  ogłoszony po  24
listopada 2016r.,

– 13 października ogłoszono dwa przetargi na zbycie nieruchomości: 
- niezabudowanej położonej w miejscowości Napierki działka Nr 117/4 o
pow.  0,0854 ha  –  przetarg  odbędzie  się  17  listopada 2016 r.,  cena



wywoławcza 14.500 zł.,
- lokal użytkowy – boks garażowy wraz z udziałem wynoszącym 1/5 w
nieruchomości  zabudowanej  o  pow.  977  m  kw  położonej  w
miejscowości Kuce, działki Nr 34/34 i 34/38 – przetarg odbędzie się 21
listopada 2016 r., cena wywoławcza 3.100,00 zł.

– 13 października uczestniczyłam w uroczystym spotkaniu z okazji Dnia
Edukacji Narodowej w Zespole Szkół w Janowcu Kościelnym, w trakcie
którego  w  imieniu  Samorządu  Gminnego  i  własnym  przekazałam
serdeczne  życzenia  i   podziękowania  dla  Dyrekcji,  Grona
Pedagogicznego, Pracowników Szkoły i Uczniów.

– 17  października  wybrano  inspektora  nadzoru  inwestorskiego  nad
realizowanymi przez Gminę zadaniami :
- przebudowa drogi wewnętrznej w Janowcu Kościelnym oraz zmiana
nawierzchni  drogi  gminnej  w  Waśniewie-Grabowie.  Wpłynęły  dwie
oferty: I – za kwotę 4.000 netto, II za kwotę 8.000 netto.
Została  wybrana  oferta  „Usługi  Inżynierskie  Krzysztof  Dubojski z
Mławy , za kwotę 4.000 netto.

– 19 października złożono wniosek do WFOŚiGW w Olsztynie na zadanie
pn.”Ekologiczne źródła energii na terenie Gminy Janowiec Kościelny” w
ramach  tego  projektu  planuje  się  montaż  pięciu  instalacji
fotowoltaicznych  na obiektach:  Urzędu Gminy,  Zespołu  Szkół,  Domu
Strażaka,  oczyszczalni  ścieków  w  Kucach,  hydroforni  w  Bielawach.
Szacunkowy koszt  zadania  to  871  204,14  zł,  kwota  dofinansowania
740.523,52 zł. Przewidywany termin realizacji, to rok 2018.

– 20  października  wspólnie  z  Panem  Przewodniczącym  Rady  Gminy
uczestniczyliśmy w prezentacji  planu rozbudowy nidzickiego szpitala.
Rozbudowa  wymuszona  jest  potrzebami  rozwoju  usług  medycznych
oraz zapisami rozporządzenia Ministra Zdrowia. Do końca 2017 roku
zarówno  Szpital,  jak  nasz  Ośrodek  Zdrowia  muszą  spełnić  wymogi
standaryzacji. Prawdopodobnie w grudniu  zostanie ogłoszony konkurs
na dofinansowanie tych zadań. Maksymalna kwota pomocy to 5 mln zł.
Projekt,  który  został  przygotowany  na  rozbudowę  szpitala  jest  o
wartości  30  mln  zł.  Biorąc  pod  uwagę  dość  niskie  dofinansowanie,
projekt  rozbudowy  został  zoptymalizowany  do  wartości  15  mln  zł.
Przewiduje  się  zwiększenie  liczby  łóżek  do  70,  dodatkowe  2  sale
zabiegowe  dla  ZOL,  Tomograf,  prosektorium  w  piwnicach  szpitala,
dostosowanie  do  nowych  norm  energetycznych.  Projekt  ma  duże
szanse na pomoc finansową, ponieważ ZOL oraz usługi geriatryczne są
wysoko  punktowane.  Sytuacja  finansowa szpitala  jest  bardzo  dobra,
przez osiem lat spłaca z własnych środków kredyt corocznie 1 mln.zł, 



W  w dalszym ciągu zapewnia możliwość spłaty nowego zadłużenia.
Szpital  jako  jednostka  nie  może  zaciągnąć  samodzielnie  kredytu,
potrzebne jest poręczenie Starostwa i tu mogą pojawić się kłopoty ze
wskaźnikiem z art.243 u.o.f.p.  Problemu nie  będzie,  jeżeli  projekt  w
zakresie rozbudowy otrzyma dofinansowanie w kwocie 60% wartości
kosztorysowej. 
W  przeciwnym  razie  może  być  potrzebne  wsparcie  gmin.  Należy
pamiętać,  że  w  naszym  Ośrodku  Zdrowia  musimy  do  końca  roku
zainstalować windę dla osób niepełnosprawnych. Będziemy też szukać
wsparcia finansowego ze środków zewnętrznych.

– 21  października  odbyła  się   Rada  Powiatowej  Warmisko-Mazurskiej
Izby Rolniczej, w której udział wziął Inspektor d/s Gospodarki Gruntami i
Rolnictwa – Pan Leszek Jabłoński. W trakcie posiedzenia:

1)Przedstawiciel  handlowy  przedstawił  zasady  sprzedaży   na  rynku
nawozów sztucznych. Zwrócił  uwagę, że obecnie cena nawozów jest
porównywalna z ceną jaka była 13-15 lat temu. W tych latach rolnicy
zamawiają nawozy „bezpośrednio na pole”,  więc teraz jest  tak niska
cena. Zaleca również wykonanie wapnowania gleby, a także zbadanie
gleby  pod  względem  zasobności,  aby  dostosować  nawożenie  do
potrzeb.  Odpowiednie  nawożenie  da  większy  efekt  przy  dużo
mniejszych nakładach finansowych na zakupów nawozów.
2) Stan realizacji płatności przedstawił Kierownik ARIMR Nidzica. Od 17
października 2016 r. do 30 listopada 2016 r. wypłacane są zaliczki na
poczet płatności bezpośrednich. Uruchomienie wypłaty zaliczek ma na
celu złagodzenie trudnej sytuacji na rynkach rolnych, w szczególności
na rynku mleka, rynku owoców i warzyw oraz rynku wieprzowiny. Po raz
pierwszy ARiMR wypłaca zaliczki na poczet płatności bezpośrednich w
wysokości  70  proc.  kwoty  dopłat.  Dla  rolników  będzie  to  znaczące
wsparcie  dla  ich  dochodów  w  okresie  jesienno-zimowym,  w  którym
zazwyczaj zaopatrują swoje gospodarstwa w nawozy,  środki  ochrony
roślin i zakupują sprzęt rolniczy, gdyż są one relatywnie tańsze. Średnio
wysokość  dopłaty  jest  o  16  złotych  wyższa  niż  w  roku  poprzednim
(obecnie około 1120 zł).
Poinformował również, że w związku ze zmianą przepisów dotyczących
identyfikacji  i rejestracji  zwierząt,  od  18  października  2016  r.  rolnicy
posiadający zwierzęta  gospodarskie  muszą stosować się do nowych
zasad. Nowe regulacje dotyczą zwłaszcza posiadaczy trzody chlewnej.
Mają  one  na  celu  zapobieganie  rozprzestrzenianiu  się  chorób
zakaźnych wśród zwierząt.
3)  Powiatowy  Lekarz  Weterynarii  przedstawił  stan  zagrożenia
afrykańskim  pomorem  świń  (ASF).  Obecnie  na  terenie  Polski,  w
województwie podlaskim odnotowano 23 przypadki padnięcia u trzody i
115 padnięć u dzików wolno żyjących. Na terenie powiatu było w roku



ubiegłym  zarejestrowanych  115  stad,  obecnie  jest  45,  w  tym  5  o
obsadzie powyżej 200 szt. Do tej pory padłe lub zlikwidowane sztuki
(stada)  były  transportowane  do  utylizacji  nawet  200  km,  obecnie
rozpatrywana jest możliwość utylizacji padłych sztuk w rejonie siedziby
stada na grzebowisku.
4)  Nadleśniczy  Nadleśnictwa  Nidzica  poinformował,  że  zgodnie  z
zaleceniem  Ministerstwa  Środowiska  trwa  inwentaryzacja  dzików  na
terenie  całego  kraju.  Ma  to  związek  z rozprzestrzenianiem  się
Afrykańskiego  Pomoru  Świń  (ASF).  Inwentaryzacja  pomoże
w dokładnym  oszacowaniu  populacji  dzika.  Sprawdzane  są  lasy
publiczne w każdej dyrekcji regionalnej oraz lasy prywatne. Na terenie
Nadleśnictwa Nidzica liczenie odbyło się 18-19 października, brało w
niej  udział  225  osób.  Jednocześnie  Nadleśniczy  poinformował,  że
szkody łowieckie  wyrządzone  przez  zwierzynę  łowną  są  szacowane
nadal przez koła łowieckie. Podał też informację, że istnieje możliwość
nabycia drewna opałowego.
5) Przedstawicielka Banku BGŻ BNP Paribas przedstawiła oferty 
kredytowe dla rolników.
Kierownik Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego przedstawił 
nabór wniosków PROW 2014-2020. Będzie obecny na dzisiejszej Sesji 
i temat ten szczegółowo przedstawi.
7) W celu uzyskania informacji SMS na tematy bieżące od Warmińsko-
Mazurskiej  Izby  Rolniczej,  należy  wypełnić  stosowne  oświadczenie,
którego wzór można pobrać z Urzędu Gminy lub strony Gminy.

– Ja natomiast  21 października wzięłam udział  w spotkaniu Wojewody
Warmińsko-Mazurskiego  na  temat  gazyfikacji  obszaru  północno-
wschodniej Polski. Otóż pojawiły się znaczące środki unijne na rozwój
gazyfikacji gmin. Temat chce realizować Polska Spółka Gazownictwa,
która  pozyskuje  na  ten  cel  środki  finansowe,  przygotowuje
dokumentacyjnie zadanie.  Najważniejsze jest,  aby w gminie znalazły
się  najpierw  „lokomotywy ”,  czyli  przedsiębiorstwa  i  inne podmioty
gospodarcze, samorządowe, które będą chciały korzystać  z gazu dla
wzmocnienia efektywności procesów produkcyjnych. Mogą to być np.
kurniki, ciepłownia, ubojnia, itp. Gmina zainteresowana gazownictwem
jest zobowiązana podpisać list intencyjny i wskazać te „lokomotywy” w
oparciu o które będzie można  w następstwie zapewnić dostawę gazu
również  dla  budownictwa  mieszkaniowego.  Mając  na  uwadze
konieczność zmniejszenia do 2020 roku emisji dwutlenku węgla, należy
się tematem zainteresować.

Kończąc  pragnę  podziękować  Pani  Sołtys  Bielaw,  Panu  Radnemu
Tadeuszowi  Jurkiewiczowi  i  mieszkańcom  sołectwa  za  pomoc  w
remoncie  przystanku.  Została   wykonana  nowa  posadzka  i
przemurowano ściany.



W  zakresie  ostatnich  interpelacji  zostały  podjęte  działania  celem
naprawy  drogi  dojazdowej  do  wsi  Napierki.  W  ramach  dobrej
współpracy.  Firma  budująca  drogę  S7  wykona  nam  remont
nieodpłatnie. Mam także zapewnienie, a ostateczna decyzja zapadnie
na spotkaniu, na które jestem umówiona w dniu dzisiejszym.

Dzisiaj uczestniczyłam w uroczystości Święta Szkoły Zespołu Szkół im. Jana
Pawła II i w uroczystości pasowania pierwszoklasistów, których  w tym roku
szkolnym jest tylko 11- ro. W dwóch szkołach mamy 21 uczniów, to nawet
niepełny  oddział.  Uroczystość  rozpoczęła  się  Mszą  Świętą  w  intencji
Społeczności  Szkolnej.  Następnie  został  przygotowany  piękny  montaż
słowno-muzyczny dedykowany Patronowi Szkoły. Pierwszoklasiści  również
pięknie  zaprezentowali  swoją  znajomość  praw  i  obowiązków  ucznia  oraz
talenty recytatorskie i muzyczne. 

Wójt
Bożena Grochala


